
REKE- OG SKALLDYR KONFERANSEN 
2018

Christian Bue Nordahl, CEO Stella Polaris Norway AS



ER MARKEDET STØRRE ENN TILFØRSELEN?

1. Stella Polaris 

2. Noen betraktninger rundt reker som ressurs og 
marked





Alfred Semmingsen 
grunnlegger av Lenvik 
Fiskeindustri i 
Kårvikhamn 1968.
(hans far etablerte 
fiskefartøyet Kong 
Haakon i 1905) 







Stella Polaris AS

• En av verdens ledende produsenter av 
kaldtvannsreker. 

• En av to gjenværende i Norge.

• Leverer til aktører innen dagligvare, 
storhusholdning og industri  i 18 land

• Etablert i 1968 som tradisjonelt fiskebruk

• Rekeprodusent siden 1984

• Andel av norsk eksport i 2017: 56% (6.000t.)

• Salg 2017; 3.600 t.  Verdi: 315 mill



• Årlig kapasitet 5000-6000 tonn pillede 
reker (12.500 – 15.000 t. RV)

• Helårlig produksjon

• 50 ansatte
• 38 ansatte i Kårvikhamn

• 8 ansatte i Stella Polaris NORWAY AS

• 4 ansatte i Marealis (R&D)











• Høy grad av fleksibilitet med tanke på pakkeløsninger

• Bredt utvalg forpakningsstørrelser, både som kundens egen merkevare og under Stella Polaris brand

• Kan levere poser fra 150 g til 2.5 kg

• Gode logistikkløsninger 



Familien Semmingsen 55%

Brødrene Karlsen Holding AS 22%

Familien Jens P. Heyerdahl 20%

Hovedeiere



PRECARDIX:  
Å skape verdier av 
hele reka

• Marealis – utvikler nye høyverdige produkter basert på 

restråstoff fra rekeproduksjonen

•Investert nesten  40 mill NOK siden 2007

• Patentert ACE hemmende kosttilskudd som reduserer 

blodtrykket basert på rekeskall og hodefragmenter

•Klinisk testet og dokumentert effekt

• Selges med offentlig godkjent helsepåstand



Noen betraktninger rundt 
ressurs og marked



Påstander mht reke 
som ressurs; 

** Norge går årlig glipp av 40.000-
55.000 tonn reker  til en verdi av i 
overkant av en milliard kroner. 

** Vi gir slipp på et råstoffkvantum, 
som kunne gi en ferdigvareverdi på 1,5-
2,1 milliarder kroner. 

** Det kunne gitt grunnlag for 2-3 nye 
anlegg, i tillegg til dem vi allerede har i 
Norge. 

** Det kunne skapt 200-300 
arbeidsplasser på land og fartøy, med 
tilhørende ringvirkninger.   



Er potensialet mulig å ta ut ?



Rekefangster i Barentshavet  1981 - 2017

26



Øst Atl. ned 70%, vest Atl. ned 43% og…??



20 år

• TT

TAC 
70.000 
tonn
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2016 (animert) «Havfiskeflåtens» månedlige fangst på viktige arter.

Reker «konkurrerer» om kapasitet med andre fiskeslag 
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Verdikjede frem til forbruker: «lange kontrakter» 

Stella 
Polaris

Importør
Ompakker/
produsent

Grossist/
Distributør

Retail

HORECA 

Sluttkunde; 
Hjemmekonsum

Utekonsum

30% ? 70 % ?



Ekstreme svingninger i pris og volum:  årvise
endringer på over 50% i pris og 200% i kvantum



Gradvis økning i beskatningen

• Produksjon og eksport i 2017; 6.000 t ferdigvare

• TAC fullt utnyttet vil gi et ferdigvare volum på +250% = 15.000 t. 



Oppsummert ressurs

• Vi har den eneste markedsregulerte bestanden (biologisk toppform)

• Andre bestander er stabile/ nedgang

• Kapasiteten i norsk flåte er en begrensing ?  Reduksjon i torskekvoten?

• Stabilitet og forutsigbarhet på råstoff tilførsel.

• En «bærekraftig» vekst fordrer planmessighet; ressurs/bygge marked



Verdens produksjon : 

7,5 mill tonn

55 % er akvakultur 

og økende



5%



Kaldvannsreker: 
Anonymisert 
«egenart» i alt for 
stor grad!



Posisjon i Sverige 
sterk pga.tydelig
posisjonering



Må bli enda tydeligere
på opprinnelse og at
det er et vill fanget, 
bærekraftig og  
naturlig produkt



Reposisjonering 

• Både tankesettet og produktets posisjon
• Fra comodity til global nisje

• Villfanget! 

• Natur produkt

• Opprinnelse

• Trygghet

• Bygge marked/styrke markedsføringen

• Produktutvikling

• Ny forbrukerinspirasjon; følge mat trendene



«KONKLUSJON» 
• Mye ligger til rette for å kunne ta ut langt større verdier i rekenæringen, 

og vi er nødt til det! 

• Gjøres ting rett og planmessig kan Norge gjenopprette en industri som 
for 30  år siden var på nivå med torsk. 

• Tror «vi må ha en plan»……



PURE PRAWN PASSION!


